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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Magyarországon miért nem lehet továbbra sem 
erkélynapelemet telepíteni?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  g7.hu  portálon  megjelent  „Már  a  Lidlben  és  az  Aldiban  is  lehet  erkélynapelemet  venni
Németországban, nálunk nem kezdhetik meg a forgalmazást„ című cikk szerint Németországban
éppen két kereskedelmi nagyágyú lép be az erkélynapelemes piacra. A Lidl a múlt héten kezdte
árulni  a  napelemét,  egyik  legnagyobb  riválisa,  az  Aldi  Nord  pedig  júniustól  fog  bele  az
értékesítésbe:

„Az erkélynapelem egy olyan termék, amelyet a boltokban egyszerűen meg lehet venni és otthon be
lehet  dugni  a  lakásban  lévő  konnektorba.  Amennyiben  süti  a  nap  a  tipikusan  erkélykorlátra
rögzített panelt, akkor a termelődő áramot a lakás berendezései felhasználhatják, csökkentve ezzel
a villanyszámlát. Az Európai Unió országaiban 600-800 wattos teljesítményig jellemzően nem kell
az  eszközöket  engedélyeztetni,  csak  bejelenteni.  Németországban  ugyan  előfordul,  hogy  az
áramszolgáltató egy speciális csatlakozót kér a beüzemeléshez, de ez a legnagyobb macera, amivel
számolni kell.

Ezzel szemben Magyarországon a használatuk szabályellenes. A Lidl Magyarország kérdésünkre
azt  mondta,  hogy jelenleg Magyarországon a termék forgalmazása jogszabályi  okok miatt  nem
lehetséges.”

 

Dr.  Koncz  Zsófia,  a  Technológiai  és  Ipari  Minisztérium  államtitkára  a  "Miközben  a  hanyatló
Nyugaton  bejelentés  után  bárki  használhatja,  Magyarországon  miért  nem  lehet  telepíteni
erkélynapelemet?" című, K/936. számú írásbeli  választ igénylő kérdésemre adott  válaszában azt
írta,  hogy  a  plug-in  napelemes  rendszerek  telepítésének  lehetőségét  a  Minisztérium  vizsgálja,



kiemelt figyelemmel arra, hogy a lehetséges felhasználók megfelelő műszaki és jogi garanciákat
kaphassanak.

 

Kérdezem Önt:

Magyarországon miért nem lehet továbbra sem erkélynapelemet telepíteni?

 

Budapest, 2023. május 27.
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